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بی اطلاعی مدیران دولتی از نحوه ی نرخ گذاری در حمل و نقل؛
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از سری داستان های ژن خوب؛ 
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»دنیای هوادار« بررسی می کند؛ 

داستان مشکل حل نشده  
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ابرمردان دیار چی چست، پایتخت والیبال ایران؛

از حاشیه آب های نیلگون دریاچه ارومیه
 تا تیم ملی و اروپا!
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خبری بسیار مهم اما کوتاه در میان اخبار مربوط به گرانی ها منتشر شد و متاسفانه مورد توجه محافل خبری هم قرار نگرفت و آن خبر مربوط به گران شدن بلیت شناورهای فعال در مسیرهای 
دریایی ایران بود. در این آشفته بازار قیمت گذاری در بخش های تولیدی و خدماتی ایران به بهانه ی افزایش قیمت ارزش، شاهد افزایش چراغ خاموش بخش های مختلف حمل و نقل بدون در نظر 

گرفتن عواقب پنهان و آشکار آن در رعایت حقوق مردم عادی جامعه هستیم...
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خبر

واکاوی و تکذیب شایعاتی درباره واکسن کرونا؛

ایران امکان خرید واکسن
 از ۱۸شرکت معتبر را دارد

از اعلام خبر تولید واکسن کووید-19 توسط  اخیراً و پس 
کمپانی آمریکایی فایزر، خبرهایی با  مضمون عدم توانایی ایران 
برای خرید واکسن، در شبکه های اجتماعی باز نشر می شود؛ 
در این خبرها آمده است، با این که دو دوز از واکسن کمپانی 
فایزر کمتر از 20دلار قیمت دارد، ایران توانایی خرید آن را ندارد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از مرکز مقابله با شایعات 
سایبری، عمده این اخبار با سوءاستفاده از مصاحبه دکتر 
مردانی- عضو کمیته علمی ستاد مبارزه با کرونا، با اهداف و 
جهت گیری های مغرضانه بازنشر می شود، این در حالی است 
که اظهارات دکتر مردانی فقط در مورد عدم خرید واکسن از 
کمپانی فایزر بوده و وی  هرگز نگفته است که ایران واکسن 

کرونا را وارد نخواهد کرد.
بر اساس اظهارات دکتر مردانی چندین واکسن مشابه، از 
جمله واکسن آکسفورد، وجود دارد که اثار و کیفیت آنها مشابه 
واکسن فایزر بوده و دارای قیمت پایین تری هستند. بر همین 
اساس، بررسی های مرکز مقابله با شایعات سایبری نیز نشان 
می دهد که بر خلاف ادعای مطرح شده در فضای مجازی که 
قیمت واکسن شرکت فایزر را کمتر از 20دلار عنوان کرده اند، دو 
دوز از این واکسن 40دلار قیمت دارد و در مقایسه با واکسن 

4دلاری آکسفورد قیمت  بسیار بالایی دارد.

امکان خرید از ۱۸ شرکت معتبر

از طرفی طبق اظهارات معاون کل وزارت بهداشت  در خصوص 
خرید واکسن کرونا از شرکت فایزر، »جمهوری اسلامی ایران در 
کنسرسیومی قرار دارد که سازمان بهداشت جهانی تشکیل داده 
و ۱ شرکت معتبری که واکسن های آنها مورد تأیید سازمان 
بهداشت جهانی قرار گرفته، مقرر شده که برای کشورهایی که 
عضو کنسرسیوم هستند تأمین شود و ما جزو این کنسرسیوم 
انجام  شرکت ها  این  بین  از  را  انتخاب هایمان  و  هستیم 

خواهیم داد.«
ایرج حریرچی- معاون کل وزارت بهداشت با بیان جملات 
فوق، تأکید کرد: جمهوری اسلامی و وزارت بهداشت اقدامات 
لازم را انجام داده اند، ما در کنسرسیوم سازمان بهداشت جهانی 
هستیم و از واکسن های مورد تأیید استفاده خواهیم کرد. 
وی ادامه داد: شرکت فایزر هم یکی از این ۱۸شرکتی است 
که امکان انتخاب و خرید از آنها داریم و هنوز هیچ کشوری 
انتخاب نکرده که از کدام سبد استفاده خواهد کرد  و ما امکان 
انتخاب داریم و آنچه به صلاح مردم باشد، خریداری خواهیم 

کرد.

پیش خرید واکسن از کووکس

در شبکه های اجتماعی خبر دیگری نیز باز نشر شد که با 
استناد به نموداری از وبسایت اکونومیست، ادعا شده بود 
برخلاف گفته وزارت بهداشت، ایران واکسنی سفارش نداده 
است. با بررسی های انجام شده در مرکز مقابله با شایعات 
سایبری مشخص شد، سیما سادات لاری- سخنگوی وزارت 
بهداشت، در خصوص خرید واکسن از کووکس گفته است: 
ما هم در حوزه تولید واکسن کرونا اقدام می کنیم و هم از 
آنجایی که ممکن است کشورهایی در این حوزه از ما جلوتر 
باشند باید در پیش خرید مشارکت می کردیم که این اقدام 
هم انجام شده است. لاری افزوده است: در بین 180کشوری 
که در کووکس قرار دارند، برخی کشورهای ضعیف و متوسط 
هستند و اکثر کشورهای اروپایی هم حضور دارند. در عین 
حال، 84کشور پرداخت کننده پول هستند که ما هم جزو 
نیست.  کشورها  گروه  این  جزو  آمریکا  البته  هستیم  آن 
پیش پرداخت حدود 52میلیون دلار بوده که در حال انجام 
است. به هر حال ما مقداری مشکل تبادلات ارزی داریم، 
اما رئیس جمهور روی این موضوع اصرار دارند. البته میزان 
واکسنی که از این طریق خریداری کنیم، تقریباً می تواند 10 

درصد جمعیت ما را پوشش دهد.

سلامت

»معاون درمان ستاد کرونا تهران« هشدار داد:

برخورد با بیمارستان ها و پزشکان خاطی در زایمان های تقویمی
در حالی که بیمارستان ها و سیستم بهداشت و درمان 
کشور این روزها با مشکلات و بار ناشی از اپیدمی 
کرونا دست و پنجه نرم می کنند؛ معضل تکراری اما 
عجیب تولدهای تقویمی و مناسبتی مساله ایست که 
اگر مورد توجه مسئولین امر قرار نگیرد می تواند در 
کنار تهدید سلامت نوزاد و مادر، به افزایش فشار و کار 

بیمارستان ها در این تاریخ ها منجر شود.
فرماندهی  ستاد  درمان  معاون  توکلی-  نادر  دکتر   
از  انتقاد  تهران، ضمن  در کلانشهر  کرونا  با  مقابله 
مناسبتی  زایمان های  علمی  غیر  و  غلط  فرهنگ 
نوزاد،  و  برای سلامت مادر  آن  تبعات  و  و عوارض 
اظهار کرد: اولین و مهمترین اثر دستکاری در تاریخ 
مشخص و طبیعی تولد، ایجاد زایمان های زودرس و 
عوارض خطرناک آن برای سلامت نوزادان و حتی مادر 
است. وی با تأکید بر اینکه انجام تولدهای تقویمی 
منجر به افزایش آمار زایمان به روش سزارین و در 
این  بر  نارس می شود، گفت:  نوزادان  تولد  آن  کنار 
اساس معاونت درمان وزارت بهداشت و دانشگاه ها 
به شدت با این مساله برخورد کرده و همچنین در 
حوزه نظارت درمان نیز با بیمارستان ها و پزشکانی 
که در این زمینه قصور کرده و برخلاف برنامه ها و 
سیاست های اجرایی وزارت بهداشت در حوزه ترویج 

زایمان طبیعی و کاهش سزارین های الکتیو اقدام 
کنند، برخورد می کند.

معاون درمان ستاد کرونای تهران با بیان اینکه در 
به  رابطه  این  در  ابلاغیه ای   ،99.9.9 تاریخ  آستانه 
است،  شده  ارسال  بخشنامه  قالب  در  بیمارستان ها 
گفت: در این بخشنامه بررسی عملکرد بیمارستان ها 
با  برخورد  و  مناسبتی  سزارین های  در  پزشکان  و 
بیمارستان ها و پزشکان دارای سابقه آمار بالای سزارین 

مدیریت نشده مطرح شده است.
توکلی با تأکید بر عوارض خطرناک زایمان زودرس 
این  راستا طی  در همین  مادر، گفت:  و  نوزاد  برای 
ابلاغیه سهمیه اتاق عمل برای بیمارستان ها مشخص 
شده و همچنین بر عملکرد پزشکان نیز به صورت 
جدی نظارت خواهد شد و پزشکانی که خلاف این 
رویه را در پیش بگیرند، طبیعتاً با برخورد مشخص از 

سوی حوزه نظارت درمان روبرو خواهند شد.
معاون درمان ستاد کرونای تهران در پایان با اشاره 
به وضعیت شیوع اپیدمی کرونا در کشور، تاکید کرد: 
از طرف دیگر این فرهنگ غلط زایمان های تقویمی 
برای  تبعات جدی  و  عوارض  بر  علاوه  مناسبتی  و 
سلامت نوزاد، منجر به شلوغ شدن و ایجاد ازدحام بی 
دلیل بیمارستان ها در شرایط کرونایی می شود که به 

هیچ عنوان با مسایل بهداشتی و پروتکل های کرونایی 
مطابقت ندارد و بنابراین با بیمارستان ها و پزشکان 

خاطی برخورد می شود.
گفتنی است؛ دکتر جان بابایی معاون درمان وزارت 
بهداشت نیز چندی پیش در ابلاغیه ای در این زمینه 
تاکید کرد که: »چندین تاریخ مناسبتی و تقویمی در 
سال جاری رصد شده است که متاسفانه نتایج آن 
حاکی از افزایش معنادار آمار سزارین های غیر ضرور 
توسط بعضی از پزشکان و بیمارستان ها است.« وی 
آماری  افزایش  که«عملکرد  کرده  تاکید  همچنین 
سزارین های بیمارستان ها و پزشکان در تاریخ 99.9.9 
فنی  به مسئول  و  می گیرد  قرار  دقیق  بررسی  مورد 
مکتوب  تذکر  نامتعارف  آمار  دارای  بیمارستان های 
است  موظف  همچنین  بیمارستان  می شود.  ابلاغ 
پزشکان متخصص زنان و زایمان با آمار افزایشی را 
به هیات انتظامی استان معرفی و گزارش اقدامات 
را ارائه کند. معاونت درمان وزارت بهداشت اطلاعات 
سامانه های  از  دریافتی  داده های  سایر  با  را  ارسالی 
در اختیار و اطلاعات بازدیدهای نظارتی حضوری را 
راستی آزمایی می کند و با بیمارستان ها و پزشکان 
دارای سابقه آمار بالای سزارین مدیریت نشده، مطابق 

با ضوابط و مقررات برخورد خواهد کرد.«

دبیر شبکه های مردم نهاد محیط زیست و منابع طبیعی 
میلیارد  حدود ۴۴هزار  سالانه  اینکه  بیان  کشور ضمن 
تومان به علت عدم مدیریت پسماند خسارت به کشور وارد 
می شود، گفت: قانون مدیریت پسماندها ایجاد کننده ساز و 
کار شفاف در حوزه پسماند و بازار خرید و فروش آن است 
اما متاسفانه در رویکرد این قانون ضعف وجود دارد و  نظام 
قانونگذار به دنبال شفافیت در بازار پسماند نیست علاوه بر 
آن به ایرادات قانون مدیریت پسماند توجهی ندارد و اصلا 

هیچ ساز و کاری برای شفافیت ندارد. 
به گزارش »دنیای هوادار«، محمد الموتی، با اشاره به اینکه 
لازم است مجلس و تصمیم سازان قانون مدیریت پسماند 
را اصلاح کنند و به بازار غیررسمی پسماند سامان بخشند، 
تن  ۲۱میلیون  حدود  سالانه  آمارها  براساس  اظهارکرد: 
پسماند عادی، ۳۲ یلیون تن پسماند صنعتی، ۸میلیون 
تن پسماند خطرناک و ۲۰۰ تا ۸۰۰هزار تن پسماند پزشکی  
در ایران تولید می شود و تقریبا سرانه تولید پسماند در ایران 
کمی بیش از دو برابر استاندارد جهانی است. قاعدتا هر 
نظام مدیریتی دیگری از این فرصت برای ایجاد اشتغال 
و توسعه صنعت بازیافت استقاده می کند تا هم به حفظ 
محیط زیست و هم درآمد اقتصادی کشور کمک کند. وی 
ادامه داد: حجم اقتصاد سالانه پسماند در ایران را تقریبا 
بین ۲.۵ تا ۳میلیارد دلار تخمین می زنند که چیزی حدود 
۵۰۰ میلیون دلار آن وارد اقتصاد رسمی کشور می شود و 
مابقی آن در یک اقتصاد و بازار سیاه می چرخد. این میزان 
چرخش اقتصادی عدد بسیار بزرگی است که سازوکارهای 
وابسته به خود را ایجاد می کند تا این اقتصاد سیاه را حفظ 
کند. به گفته الموتی، گردش مالی بازار سیاه و عوامل این 
بازار غیررسمی پسماند که از آن به عنوان مافیای پسماند 
یاد می کنیم به قدری بالا است که از تمام ابزارهای خود 
استفاده می کنند تا این گردش را حفظ کنند و به همین 
از تصویب قانون پسماند  خاطر است که حدود ۱۶سال 
می گذرد اما می بینیم که هنوز موفق به اجرای حتی ۲۰ یا 

۳۰درصد این قانون نشده ایم.
دبیر شبکه های مردم نهاد محیط زیست و منابع طبیعی 

کشور اضافه کرد: خسارتی که سالانه به کشور به علت عدم 
مدیریت پسماند وارد می شود ۴۴هزار میلیارد تومان برآورد 
شده است یعنی به خاطر اینکه نمی توانیم یا جرات نداریم 
این حوزه را به درستی مدیریت کنیم چراکه مافیای پسماند 
در همه جا از جمله نهادهای دولتی و شهرداری ها رخنه 
کرده، سالانه حدود ۴۴ هزار میلیارد تومان خسارت به این 
مملکت وارد می شود و از این خسارت از جیب تک تک 
افراد این جامعه برداشت می شود. الموتی با اشاره به اینکه 
براساس برنامه های تعیین شده قرار بود در سال ۹۰، ۲۰ تا 
۳۰درصد حجم پسماند را وارد چرخه بازیافت کنیم، تصریح 
کرد: متاسفانه این برنامه عملی نشد و اکنون در بهترین 
حالت شاید بین ۲ تا ۵درصد پسماند تولیدی بازیافت 

می شود.
دبیر شبکه های مردم نهاد محیط زیست و منابع طبیعی 
کشور با اشاره به اینکه قانون مدیریت پسماندها ایجاد کننده 
ساز و کار شفاف در حوزه پسماند و بازار خرید و فروش آن 
است، اظهار کرد: بر این اساس یکی از پیشنهاداتی که در 
این حوزه می توان ارائه کرد این است که ساز و کار مالی 
بازار پسماند وارد بورس شود. بورس سازو کار شفافی دارد 
و می تواند بازار خرید و فروش پسماند را شفاف سازی کند 
هرچند ما در جایی مانند بورس نیز شاهد مواردی بوده ایم 

که بورس از کارکرد شفاف ساز خود خارج شده است بنابراین 
مافیای گسترده و پیچیده پسماند حتی اگر تمکین کند 
یا در برابر خواست نظام تصمیم سازی شکست بخورد و 
باز هم تلاش خواهد کرد  مجبور شود وارد بورس شود 
که از آن بخش های غیرشفاف دوباره استفاده کند. وی 
همچنین گفت: بسیار خوب است اگر بتوان بخشی از این 
بار شفاف سازی گردش مالی حوزه پسماند را  از طریق بورس 
فعال کرد و دایر شدن بورس پسماند پیشنهاد بسیار خوبی 
برای ساماندهی به بازار خرید و فروش پسماند است که 
تقریبا از سال۹۳ روی آن کار شده است و پیشنهاد می شود 
اما نیروی قوی پشت پرده اجازه نمی دهد این پیشنهاد به 
جریان بیفتد. از این رو هم به یک کنش جدی مردمی 
احتیاج داریم تا فشار افکار عمومی را به همراه داشته باشیم 
و هم به اراده نظام تصمیم گیر، تصمیم ساز و قانون گذار 
احتیاج داریم که حتما این وضعیت بازار سیاه پسماند را 

ساماندهی و اصلاح کند.
الموتی در ادامه با بیان اینکه دایر شدن بورس پسماند تنها 
راهکار حل معضلات مربوط به بازار سیاه پسماند نیست، 
گفت: مهم ترین نکته این است که مجلس ورود پیدا کند 
و قانون مدیریت پسماند را در جهت شفافیت و مشارکت 

مردم اصلاح کند.

خبر اول

لزوم ساماندهی بازار سیاه پسماند در کشور

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 

شهید سیدعلی سیدین  را گرامی می دارد

کرونا در ایران
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جامعه

به  اخبار مربوط  اما کوتاه در میان  خبری بسیار مهم 
محافل  توجه  مورد  متاسفانه  و  شد  منتشر  گرانی ها 
خبری هم قرار نگرفت و آن خبر مربوط به گران شدن 
بلیت شناورهای فعال در مسیرهای دریایی ایران بود. 
در این آشفته بازار قیمت گذاری در بخش های تولیدی 
و خدماتی ایران به بهانه ی افزایش قیمت ارزش، شاهد 
حمل و نقل  مختلف  بخش های  چراغ خاموش  افزایش 
در  آن  آشکار  و  پنهان  عواقب  گرفتن  نظر  در  بدون 
ضررهای  که  هستیم  جامعه  حقوق مردم عادی  رعایت 
جبران ناپذیری را بر اقتصاد مردمی و قدرت خرید اقشار 

عمده ی جامعه وارد می کند.
مصرفی  و  تولیدی   جامعه ی  یک  لازمه ی  حمل ونقل 
خدمات  نرخ گذاری  در  بی تدبیری  هرگونه  و  پویاست 
حمل و نقل باعث هرج ومرج در ارائه ی کالاهای اساسی 
و خدمات موردنیاز جامعه می شود که متاسفانه هیچ یک 
که  دولتی  دوایر  مسئولان  توجه  مورد  فوق  موارد  از 
مسئولیت نرخ گذاری بر کالا و خدمات را برعهده دارند، 

قرار نمی گیرد.
پس از افزایش نرخ بلیت های اتوبوس و هواپیما در داخل 
کشورمان، حالا شاهد افزایش قیمت بلیت شناورهای 
فعال در مسیرهای دریانوردی داخل در سواحل جنوبی 
زندگی  بر  آن  تاثیر  متاسفانه  که  هستیم  کشورمان 
اهالی سواحل و جزایر جنوبی ایران بسیار بیشتر از سایر 

شیوه های حمل ونقل است چون رفت و آمد کاری اهالی 
این منطقه وابسته به شناورهاست و از انعطاف موجود 

در دیگر مسیرهای تردد در خشکی برخوردار نیستند. 
به قشم  بندرعباس  پرتردد  در مسیر  بلیت شناور  نرخ 
افزایش یافته که  برابر  طی سال های 97 تا 99 به دو 
با توجه به سرمایه گذاری انجام شده برای خرید شناور 
ارزان قیمت و تسهیلات بانکی کم بهره منطقی  با دلار 
مسیر  شناورهای  بلیت  قیمت   97 سال  در  نیست. 
بندرعباس به قشم 18 هزارتومان بود که طی دو سال به 
35 هزارتومان افایش یافته است در صوری که اقساط 
و  است  ثابت  رقم  شناورها  این  خرید  بابت  پرداختی 
قیمت گازوئیل مصرفی آن ها نیز برخلاف بنزین، افزایش 
محسوسی نداشته سات. دستمزد پرسنل شاغل در این 
شناورها هم که روند عمومی و افزایش قطره چکانی خود 
را مانند همه مزدبگیران در کشور طی کرده است و بار 

سنگینی را متوجه مالکان این شناورها نمی کند.
جالب آنکه سرمایه گذاری اولیه برای خرید شناورها تقریبا 
با قیمت خرید یک اتوبوس برابری می کند اما درآمد این 

شناورها برای طی هر مسیر 40 دقیقه ای به طور مثال 
بندرعباس تا قشم از درآمد روزانه ی اتوبوس ها بیشتر 
است!؟ که این خود نشان دهنده ی بی تدبیری مسئولان 
به  استناد  با  نرخ گذاری  قوانین  از  آن ها  عدم اطلاع  و 
سالیانه،  استهلاک  مالکانه،  بهره  اولیه،  سرمایه گذاری 
هزینه های سرباری و هزینه اسقاط است چون رابطه ی 
اینگونه  ریالی  هزینه های  و  ارز  قیمت  افزایش  بین 
خدمات همواره به سود سرمایه گذار تمام می شود مانند 
هم اکنون  که  بخش خصوصی  شناورهای  ارزش افزوده 
از  استفاده  با  آن  اولیه ی  خرید  قیمت  برابر  چندین 

وام های کم بهره ی بانکی است. 
این فاکتور مهم اقتصادی در ارتباط با سایر بخش های 
حمل ونقل نیز مصداق دارد به ویژه ناوگان هوایی که با دلار 
نرخ 2800 تومانی صندوق ذخیره ارزی و با فاکتورسازی 
فروخته  ایرانی  ایرلاین های  به  اوکراینی  واسطه های 
شده و همین دست بردن در نرخ های فروش با توجه 
نرخ صندوق ذخیره ارزی،  با  بازار  در  نرخ ارز«  »تفاوت  به 

منفعت زیادی به همراه داشته است.

بی اطلاعی مدیران دولتی از نحوه ی نرخ گذاری در حمل و نقل؛

هزینه تردد دریایی طی دو سال، دو برابر شده است! 
فعال شدن ۵ کد سامانه۳۱۱۳

 در اصفهان
مسئول سامانه ۳۱۱۳ دانشگاه علوم پزشکی اصفهان با بیان 
اینکه در حال حاضر دو کد ۹ و ۵ سامانه ۳۱۱۳ پاسخگوی 
تماس های مردمی است، گفت: با همکاری شرکت مخابرات 
اصفهان و اضاف  شدن کدهای جدید می توانیم در ۵ بخش 
سنتی،  طب  محیط،  بهداشت  مشاوره  تخصصی،  مشاوره 
سلامت روان و گزارش تخلفات و شکایات، پاسخگوی مردم 

باشیم.
آرش نجیمی، با اشاره به راه اندازی سامانه ۳۱۱۳ دانشگاه 
علوم پزشکی اصفهان در اسفندماه سال گذشته و همزمان 
با شیوع کرونا، اظهار کرد: دانشگاه علوم پزشکی اصفهان جزو 
اولین دانشگاه های علوم پزشکی کشور بود که سامانه ۳۱۱۳ 
را برای پاسخگویی به شهروندان و ارائه مشاوره و آموزش های 
تخصصی کرونا حتی پیش از راه اندازی سامانه ۴۰۳۰ وزارت 

بهداشت، فعال کرد.
وی با اشاره به ناشناخته بودن ویروس کرونا و سردرگمی مردم 
در آن برهه زمانی که باعث مراجعات زیاد آنها به مراکز درمانی 
می شد، راه اندازی این سامانه را ضروری دانست و افزود: 
سامانه ۳۱۱۳ در آن مقطع کمک زیادی کرد، اما پس از آن 
باتوجه به اینکه در اردیبهشت ماه با افت تعداد بیماران بستری 
روبرو شدیم و همچنین داوطلب بودن بیشتر کارشناسان این 
پاسخ دهی  و هم  تماس های مردمی  تعداد  سامانه، هم 

سامانه کاهش یافت.
سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان به اوج گیری دوباره 
بیماری در خردادماه و ضرورت فعال کردن مشاوره و آموزش 
به شهروندان اشاره و تصریح کرد: با وجودی که در تابستان 
مشکلات زیرساختی داشتیم اما با همکاری شرکت مخابرات 
با حداکثر توان پاسخگوی  منطقه اصفهان، سامانه ۳۱۱۳ 

تماس های شهروندان بود.
وی با بیان اینکه در حال حاضر دو کد ۹ و ۵ سامانه ۳۱۱۳ 
کد ۹  کرد:  تصریح  است،  مردمی  های  تماس  پاسخگوی 
برای مشاوره های پزشکی و آموزش های بهداشتی و مباحث 
تخصصی کرونا درنظر گرفته شده که اعضای هیئت علمی، 
پزشکان و پرستاران از ۸ صبح تا ۱۱ شب پاسخگوی تماس 
های مردمی هستند. کد ۵ نیز برای طرح شکایات مردمی 
از تخلفات بهداشت محیط و یا رعایت نشدن پروتکل های 
بهداشتی درنظر گرفته شده که کارشناسان بهداشت محیط 
از ساعت ۸ صبح تا ۸ شب آماده پاسخگویی به شهروندان 

هستند.
 نجیمی با تأکید براینکه نیازمند همکاری بیشتر شرکت 
مخابرات اصفهان و اضافه کردن خطوط پاسخگویی این سامانه 
هستیم، گفت: با اضافه شدن کدهای جدید می توانیم در 
۵بخش مشاوره تخصصی، مشاوره بهداشت محیط، طب 
پاسخگوی مردم  روان و گزارش تخلفات،  سنتی، سلامت 

باشیم.
وی همچنین از متصل شدن خطوط این سامانه به بخش های 
مختلفی همچون ادارات، شهرداری ها، اصناف و بانک ها خبر 
داد و تصریح کرد: با اتصال این بخش ها به سامانه ۳۱۱۳، 
گزارش ها و شکایات مردمی مستقیما به کارشناسان معرفی 
شده از سوی این بخش ها ارجاع داده می شود تا در اسرع وقت 

پاسخگوی شهروندان باشند.
مسئول سامانه ۳۱۱۳ دانشگاه علوم پزشکی اصفهان با اشاره به 
اینکه در حال حاضر کد ۵ تخلفات بهداشت محیط را دریافت 
بهداشت محیط شکایات  کارشناسان  افزود: فعلاً  می کند، 
مردمی را دریافت و به بخش های مختلف برای پیگیری و 

پاسخگویی ارسال می کنند.

استان ها

استاندار البرز روزشنبه در پیامی با محکوم کردن ترور 
ناجوانمردانه شهید دکتر محسن فخری زاده- رئیس 
اقدام  این  دفاع،  وزارت  نوآوری  و  پژوهش  سازمان 
کوردلانه را نشان حقارت و زبونی دشمنان اسلام برشمرد.

پیام عزیزاله شهبازی به شرح زیر است :
بسم رب الشهدا و الصدیقین 

ترور ناجوانمردانه دانشمند برجسته هسته ای، مجاهد 
و نخبه دفاعی از خدمتگزاران عرصه علمی، نظامی 
وپژوهشی کشور درسه دهه تلاش وافر و بدون وقفه 
که سهم مهمی در توسعه مرزهای دانش هسته ای 

و صنایع راهبردی دفاعی کشور داشت، نشان حقارت 
و زبونی دشمنان این مرز وبوم که بدون شک از سه 
مانند  به  سعودی  و  صهیونیستی  آمریکایی،  محور 

سال های قبل نشأت می گیرد.
 این ترور دشمنان در تداوم ضربه زدن به پیشرفت های 
علم و فناوری بومی به خصوص در رسیدن به علوم 
هسته ای صلح آمیز در جمهوری اسلامی ایران است .

اینجانب ضمن عرض تسلیت شهادت آقای محسن 
قهرمان  مردم  رهبری،  معظم  مقام  به  فخری زاده 
کشورمان و  خانواده بزرگوارشان، از خداوند متعال علو 

درجات و رحمت واسعه برای این شهید سرافراز و صبر 
برای بازماندگان مسألت دارم.

ترور دانشمندان مانع از دستیابی ایران به 
فناوری های پیشرفته نمی شود 

کمیسیون  سخنگوی  و  ساوجبلاغ  مردم  نماینده 
با محکوم کردن  نیز  شوراها مجلس شورای اسلامی 
ایادی  توسط  کشورمان  هسته  ای  دانشمند  ترور 
استکبار گفت: ترور دانشمندان، ایران را از دستیابی به 

فناوری های پیشرفته باز نمی دارد.
علی حدادی با محکوم کردن ترور دانشمند هسته ای 
کشورمان شهید محسن فخری زاده توسط ایادی استکبار 
جهانی اظهار کرد: ترور، دانشمندان ما را از دستیابی به 

فناوری های پیشرفته و حیاتی باز نمی دارد.
وی افزود: قطعاً جوانان انقلابی و دانشمند راه شهدا را 
پیگیری می کنند و درس عبرت به دشمنان می دهند.

کمیسیون  سخنگوی  و  ساوجبلاغ  مردم  نماینده   
اینکه  بیان  با  اسلامی  شورای  مجلس  شوراهای 
»اقدام خباثت آلود صهیونیست ها و استکبار جهانی 
در ترور شهید محسن فخری زاده باردیگر ذلت، کینه 
رژیم صهیونیستی  و  آمریکای جنایتکار  و دشمنی 
را نمایان کرد« گفت: قطعاً این اقدام از سوی ایران 

بی پاسخ نمی ماند.

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »زهرا بی آزار«
 - شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

حمل ونقل

 دکتر مهرداد فرشیدی

 استاد دانشگاه و روزنامه نگار

»شهبازی« مطرح کرد:

ترور دانشمند هسته ای ایران نشان از حقارت دشمنان است

»البرز« چه خبر؟
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شهری »دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »عبدالباسط«
 - بزرگترین قاری قرآن - را گرامی می دارد

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

داستان مشکل حل نشده  
میکروپلا  ستیک ها

پلاستیک ها موادی هستند که تجزیه آن بیش 
از ۴۵۰ سال تخمین زده شده است و طی این 
مدت تنها براثر عوامل طبیعی به ذرات کوچک 
و کوچکتر موسوم به میکروپلاستیک ها تبدیل 
می شوند . این مواد اکنون حتی در مرتفع ترین 
نقطه جهان یعنی قله اورست نیز یافت شده 
است. یک کارشناس محیط زیست ضمن تاکید 
بر لزوم کاهش تولید و مصرف پلاستیک گفت: 
لازم است در مقررات کشور در زمینه کاهش تولید 

و مصرف پلاستیک بازنگری  جدی صورت گیرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، ایران جزو ۱۰ کشور 
اول مصرف کننده پلاستیک در جهان است. هر 
ایرانی روزانه به طور متوسط سه کیسه پلاستیکی 
مصرف می کند که ۹۶ درصد آن ها مستقیم وارد 
از  پلاستیک ها  انواع  زباله می شود.  سطل های 
جمله کیسه های پلاستیکی به دلیل ترکیباتشان 
تجزیه ناپذیرند و صدها سال بدون آنکه تجزیه 
شوند در محیط باقی  می مانند و مواد شیمیایی 
آن به تدریج به خاک و آب راه پیدا می کند و 
علاوه بر آلوده کردن آن، حیوانات را قربانی می کند 

و در نهایت وارد زنجیره غذایی انسان می شود.
اینکه  بیان  ضمن  درویش  محمد 
قطر  با  پلاستیکی  )اشیای  میکروپلاستیک ها 
مدرنیته  زندگی  پدیده  میلی متر(   ۵ از  کمتر 
پیش  سال  از ۱۰۰  بیش  گفت:  هستند،  امروز 
هیچ کس  شاید  شد  اختراع  پلاستیک  که 
از عوامل  بتواند یکی  این ماده  تصور نمی کرد 
کیفیت  کاهش  و  خون  سرطان  تشدیدکننده 
زندگی نه تنها انسان ها بلکه بسیاری از موجودات 

زنده  دیگر کره زمین باشد.
این کارشناس محیط زیست با اشاره به اینکه 
تجزیه  سال  صدها  طی  پلاستیکی  ترکیبات 
نمی شوند و تنها به ذرات ریزی تبدیل می شوند، 
اظهار کرد: ریز و کوچک بودن میکروپلاستیک ها 
جداره  وارد  به راحتی  ذرات  این  می شود  باعث 
مویرگ ها شوند و فشار اسمزی خون را افزایش 
دهند همچنین این ذرات می توانند منجر به ایجاد 
ناراحتی های جدی گوارشی شوند علاوه بر آن تا 

صدها سال در طبیعت باقی بمانند.
می توانند  میکروپلاستیک ها  داد:  ادامه  وی 
به عنوان ذرات هسته تشکیل دهنده قطرات باران 
عمل کنند بنابراین این تصور که قطرات باران یکی 
از پاک ترین قطرات آب به حساب می آمد نیز دیگر 
اهمیت خود را از دست داده است و اکنون قطرات 
باران حاصل از زندگی صنعتی می توانند تبدیل به 

ذرات اسیدی و حاوی ذرات بسیار خطرناک سمی 
موسوم به میکروپلاستیک ها باشد.

کاهش  و  مقابله  راهکارهای  درباره  درویش 
کاهش  به منظور  گفت:  میکروپلاستیک ها 
است مصرف  لازم  میکروپلاستیک ها  پراکنش 
و  در سطح جهان کاهش دهیم  را  پلاستیک 
که  جایگزین  از محصولات  استفاده  به سمت 
دوستدار محیط زیست هستند گرایش پیدا کنیم.

از  بسیاری  زیست،  این فعال محیط  به گفته 
کشورهای جهان از جمله اتحادیه اروپا، برخی 
کشورهای قاره آفریقا و سنگاپور اقدامات خوبی 
در زمینه کاهش مصرف و تولید پلاستیک انجام 

داده اند.
این  به  پلاستیک  هرنوع  ورود  داد:  ادامه  وی 
کشورها ممنوع اعلام و برای استفاده از پلاستیک 
جرایم سنگینی در نظر گرفته شده است همچنین 
پلاستیک  از  استفاده  هزینه  کشورها  این  در 
تمام  گران  بسیار  آن  قیمت  افزایش  به علت 
می شود و سوپرمارکت ها کیسه های پلاستیکی را 
مجانی در اختیار مشتریان قرار نمی دهند بلکه در 
ازای ارایه کیسه های پلاستیکی به آنان باید پول 

دریافت کنند.
از  اینکه استفاده  به  با اشاره  پایان  درویش در 
تولید  در کاهش  راهکارهای مختلف می تواند 
گفت:  باشد،  موثر  پلاستیکی  مواد  مصرف  و 
مسئولان نقش بسیار مهمی در زمینه کاهش 
تولید و مصرف مواد پلاستیکی دارند. از این رو 
لازم است در کشور ما مقررات در این زمینه مورد 

بازنگری جدی قرار بگیرند.
تیر ماه سال جاری بود که پیام جوهرچی؛ معاون 
دفتر مدیریت پسماند سازمان حفاظت محیط 
زیست از تدوین لایحه ای ۱۲ بندی برای کاهش 
مصرف کیسه های پلاستیکی در کشور خبر داد. 
موارد پیشنهادی در این لایحه شامل ممنوعیت 
فرصت  و  نازک  پلاستیکی  کیسه های  تولید 
چندساله به صنایع برای تولید کیسه های زیست 
تخریب پذیر است. این لایحه در مرداد ماه اصلاح 
و قرار شد به کمیسیون امور زیربنایی هیئت 

دولت ارسال شود.
حسین عبیری گلپایگانی- فعال محیط زیست- 
نیز اظهار کرده بود که به منظور کاهش مصرف 
کیسه های پلاستیکی لازم است سیاست های 
کیسه های  قیمت  افزایش  مانند  بازدارنده ای 
پلاستیکی اعمال و این اقلام تا حدی از دسترس 

عموم خارج شود.

خانه ملتگزارش

دریچه

»رئیس فراکسیون مدیریت شهری مجلس«:

اختیارات شهرداران افزایش می یابد

زندگی میلیاردها نفر از مردم جهان تحت تاثیر کمبود آب

رئیس فراکسیون مدیریت شهری مجلس شورای اسلامی گفت که 
با تصویب طرح جامع مدیریت شهری، اختیارات شهرداران افزایش 

پیدا می کند.
با اشاره به تصویب  به گزارش »دنیای هوادار«، محسن پیرهادی 
کلیات طرح جامع مدیریت شهری در کمیسیون شوراها و امور داخلی 
مجلس شورای اسلامی، گفت: طرح جامع مدیریت شهری، از مدت ها 
پیش در دستور کار مجلس شورای اسلامی بوده و در مجلس یازدهم، 

از همان ابتدا در اولویت قرار گرفته است.
او گفت: در طرح جامع مدیریت شهری، به دنبال ایجاد یکپارچگی در 
وظایف و اختیارات شهری و محلی هستیم و تلاش داریم از تعدد 
مراجع تصمیم گیر در امور محلی کاسته و اختیارات مدیریت های 
شهری را افزایش دهیم. برخی کشورها، تجربیات موفقی از واگذاری 
به  امنیتی  حتی  و  بهداشتی  آموزشی،  ارتباطی،  خدماتی،  امور 
نظام مدیریت شهری داشته اند که متاسفانه ما در این زمینه دچار 

عقب ماندگی هستیم.
عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس شورای اسلامی اضافه 
کرد: طرح جامع مدیریت شهری از گذشته روی میز نمایندگان و از 
تکالیف برنامه های چهارم و پنجم بوده است. سال ۹۳ لایحه ای با این 
عنوان و در سال ۹۶ طرحی توسط نمایندگان پیرامون همین موضوع 
تدوین شد که تا کنون به سرانجام نرسیده است. دلیل عمده حرکت 
کند این طرح در مسیر تصویب و تبدیل شدن به قانون، مقاومت 
دستگاه ها و نهادهای اجرایی در برابر تصحیح و تجمیع اختیارات 
بوده است. طبیعتا دستگاه ها نمی خواهند بخشی از اختیارات خود 
را به مدیریت های محلی واگذار کنند و با این کار، تعداد صندلی های 

مدیریتی و گستره نفوذ و عمل خود را محدود کنند.
از وزارت کشور،  رئیس فراکسیون مدیریت شهری مجلس گفت: 
شوراهای شهر و شهرداری های سراسر کشور، به ویژه کلان شهرها 
خواسته ایم نظرات کارشناسی خود را پیرامون طرح جامع مدیریت 
شهری ارسال کنند. در حال حاضر کلیات طرح تصویب شده و هنوز 
به تصویب جزئیات نرسیده ایم. اصرار داریم تمام ظرفیت علمی و 

کارشناسی کشور اعم از اساتید دانشگاه، شهرداران و مدیران شهری، 
اعضای شوراهای شهر و سایر افراد و مراکز مرتبط در تدوین این طرح 
مشارکت کنند. با رویکرد توجه به مدیریت های محلی، شهرداری ها 
روز به روز در حال گسترش و بسط ید هستند و حتی می توان از 
شهرداری ها و مدیریت های محلی به عنوان قوه چهارم در ساختار 
مدیریت کشور نام برد. اگر مجموع کارکنان و بودجه شهرداری ۱۰ 
کلانشهر کشور را با وزراتخانه ها و دستگاه های بزرگ مقایسه کنیم، به 

این نتیجه می رسیم که این ادعای گزافی هم نیست.
پیرهادی اضافه کرد: پس از تجمیع نظرات کارشناسی و اخذ نظرات 
مرکز پژوهش های مجلس، طرح جامع مدیریت شهری به صحن علنی 
خواهد رفت و در انتظار رأی نمایندگان خواهد بود. این نکته را هم 
باید اضافه کرد که مجلس یازدهم از ابتدای کار، توجه ویژه ای به نظام 
مدیریت شهری داشته است، به طوری که در این دوره فراکسیون 
مدیریت شهری با حضور ۱۹۳ نماینده مجلس تشکیل شد که بی سابقه 

بوده است.

آمارها نشان می دهد که بیش از سه میلیارد نفر از مردم جهان تحت 
تاثیر کمبود آب قرار دارند.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از گاردین، آمارها حاکی از آن است 
که در حال حاضر کمبود آب در مناطق مختلف جهان، زندگی بیش 
از سه میلیارد نفر از مردم را تحت تاثیر قرار داده و میزان آب سالم 
در دسترس برای هر فرد در مدت بیش از دو دهه یک پنجم کاهش 

داشته است.
بررسی ها نشان می دهد حدود ۱.۵ میلیارد نفر از مردم جهان از 
کمبود شدید آب یا حتی خشکسالی رنج میبرند چرا که ترکیبی 
از عوامل متعدد از جمله نامطلوب بودن وضعیت جوی، افزایش 
تقاضا و مدیریت ضعیف، کشاورزی را در سراسر جهان با مشکل 

روبرو کرده است.
نفر  در عین حال سازمان ملل هشدار داده است که میلیاردها 
در جهان با خطر گرسنگی و کمبود گسترده و مزمن مواد غذایی 
بر اثر ناکامی در حفظ منابع آبی و مقابله با بحران آب و هوایی 

روبرو هستند.
مدیر کل سازمان خواربار و کشاورزی سازمان ملل )FAO( گفت: ما 
باید کمبود آب ناشی از عدم تعادل بین عرضه و تقاضا برای منابع 
آب شیرین( و نیز کمبود آبی را که در الگوهای نامناسب بارندگی 
نشان داده می شود، بسیار جدی بگیریم زیرا این ها واقعیاتی هستند 
که همه ما با آن زندگی می کنیم و لازم است این موضوع در بحث 

کشاورزی نیز مورد توجه قرار گیرد.
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فرهنگی

شتی درمانی البرز دانشگاه علوم پزشكی و خدمات بهدا
مرکزپزشكی، آموزشی ودرمانی شهید رجایی

بشنویم | ببینیم | بخوانیم

آلبوم کلاسیک مدرن تجدید خاطرات، شماره اول Recollections, Vol. 1 اثری از 
آهنگساز تحسین برانگیز نیوزلندی، ریان شیهان Rhian Sheehan است. او با ساخت 
موسیقی سینمایی بر بستر ترکیب موسیقی الکترونیک و آکوستیک توانسته 
نگاه های زیادی از سرتاسر دنیا را به خود معطوف کند. موسیقی بی کلام او در 
فقدان سخن، به وادی سبک های مختلفی از جمله کلاسیک مدرن، نئوکلاسیک، 
پست راک، تجربی، امبینت و ... گام می نهد و با ترکیب آن ها، اثری ارائه می دهد 
که به سختی می توان آن را به یک سبک خاص محدود کرد. این هنرمند تا به امروز 
۷آلبوم استودیویی منتشر کرده است که همه آن ها با بازخورد بسیاری خوبی مواجه 
شده اند. آلبوم Recollections, Vol. 1 مجموعه ای از قطعات جدید به همراه اجرای 
تعدادی از قطعات آلبوم قبلی او، تقسیم آرامA Quiet Divide و همچنین تعدادی از 
دیگر ساخته های او است که در سال۲۰۱۸ منتشر شد. در این آلبوم نیز به مانند همه 
آثار قبلی او، شنونده آثاری خاطره انگیز با فضاسازی سینمایی و ساختار موسیقایی 
مختص ریان شیهان هستیم.  ریان شیهان Rhian Sheehan آهنگساز و تهیه کننده 
موسیقی اهل زلاند نو )New Zealand( فعالیت خود در عرصه موسیقی را از سال۲۰۰۱ 
شروع کرد و از همان ابتدا همواره مورد ستایش قرار گرفته است. سبک کلی آثار ریان 

شیهان امبینت، پست-راک، شوگیز و موسیقی مجلسی است.

Recollections, vol1
:: ریان شیهان  ::

فیلم »اد استرا« شاید یکی از کم سروصداترین فیلم هایی بود که کمتر کسی از 
آن خبر شد، اما به محض اکرانش موفق شد که نمرات فوق العاده ای از منتقدان 
کسب کند و باید اعتراف کنیم هرچند که نمرات داده شده کمی در مقایسه با 
ارزش فیلم بیشتر بود، اما قطعا این فیلم یکی از بهترین تجربه های۲۰۱۹ بود. 
بازی جذاب »برد پیت« در این فیلم خود به تنهایی ارزش این را دارد که تا انتها 
این فیلم را مشاهده کنید و در کنار آن، المان های جذاب کارگردانی و فیلم نامه 

نویسی که ارزش این فیلم را چندین برابر کرده است.
البته باید اشاره کرد که فیلم آن حس بکر بودن و اورجینال بودن خود را بعد 
از مدت کوتاهی از دست می دهد و حس می کنید که این فیلم را چندین بار 
قبلا دیده اید یا حداقل چندین بار نمونه های دیگر را به خاطر می آورید که برای 
لو نرفتن داستان ترجیح می  دهم که اسمی از این فیلم ها نیاورم. کارگردانی 
 The این فیلم توسط »جیمز گری« صورت گرفته است که شاید او را با فیلم
Lost City of OZ بشناسید اما او در Ad Astra کمی خارج از تصورات واقع 
شد و آنقدر المان های خوبی را به میان آورد که به راحتی نشان داد که به بلوغ 
خاصی در کارگردانی رسیده است که از این به بعد باید انتظارات بیشتری از 

او داشته باشیم.

Add Astra -به سوی ستارگان
::   جیمز گری ::

»عقده  سیندرلا، ترس پنهان زنان از استقلال« کتابی نوشته کولت داولینگ درباره 
یک بیماری روانی- رفتاری به نام »عقده سیندرلا« است که کنایه ای منفی نگرا به 
ساختار داستان فراگیر سیندرلا است. هرچند در دهه های اخیر نقدهای متعددی 
به داستان سیندرلا و تأثیرات مخرب »سیندرلاپروری« از سوی منتقدان شده، 
اما در چند سال گذشته این انتقادها صورت جدی تری به خود گرفته و از اثرات 
منفی این داستان به ظاهر ساده، در رفتار فردی و روان شناسی اجتماعی به عنوان 
»عقده  سیندرلا« و نوعی عارضه در تشدید وابستگی و مانعی در جهت توانمندی و 
اعتماد به نفس زنان و دختران یاد می شود. نویسنده  کتاب »عقده  سیندرلا« بر این 
باور است که به رغم دستاوردهای بی شماری که زنان طی قرن اخیر به ویژه دهه  
گذشته به دست آورده اند به دلیل اشاعه  آثاری چون سیندرلا و نظایر آن بسیاری 
از دختران جوان گرفتار »عقده  سیندرلا« هستند و از وابستگی شدید و عدم اعتماد 
به نفس، ضعف برنامه ریزی اقتصادی، عدم تمایل به مشارکت فعال سیاسی و 
اجتماعی، ابتلا به افسردگی و تمایل به اندوه زدگی، رنج می برند. »کتاب عقده  
سیندرلا« به بررسی آسیب های ناشی از عدم اعتماد به نفس و »سیندرلاگرایی« 
پرداخته و دارای نکات مثبتی در جهت توانمندسازی و ایجاد و تقویت اعتماد به 

نفس در زنان است.

عقده ی سیندرلا- کولت داولینگ
::  ترجمه: سلامت رنجبر      ::

کتابفیلم موسیقی

جهان سینما

»گاو آمریکایی« ۲ جایزه از جشنواره های خارجی برد
فیلم کوتاه »گاو آمریکایی« به نویسندگی 
و کارگردانی آسمان طوسی برنده ۲جایزه 
از پانزدهمین دوره جشنواره بین المللی 
دوره  یازدهمین  و  Arica Nativa شیلی 

جشنواره Lions ترکیه شد.

فیلمبرداری »آهو« پایان یافت
به  »آهو«  سینمایی  فیلم  فیلمبرداری 

کارگردانی هوشنگ گلمکانی و تهیه کنندگی 
جواد نوروزبیگی که با رعایت پروتکل  های 
در  انجامید،  به طول  روز  بهداشتی چهل 

شمال کشور به پایان رسید.

»جاده نفت« دوباره به ایران بازگشت
اسامی ۵فیلم  حاضر در هفته فیلم ایتالیا که قرار 
است از ۱۱ تا ۱۵آذرماه۹۹ به صورت آنلاین 
و رایگان برگزار شود، اعلام شد. فیلم های 
»مادرم« به کارگردانی نانی مورتی، »لازاروی 
خوشحال« به کارگردانی آلیچه رورواکر، »جاده 
نفت« به کارگردانی برناردو برتولوچی، »جایی 
که سایه ها فرو می افتند« به کارگردانی والنتینا پدیچینی و 
»مارتین ایدن« به کارگردانی پیترو مارچلو در این رویداد از 
اکران  رایگان  و  آنلاین  صورت  به  »هاشور«  سامانه  طریق 

می شوند.

کارگردان »اکس ماکینا« فیلم ترسناک می سازد 
»الکس گارلند« کارگردان فیلم معمایی اکس 
ماکینا که مورد توجه قرار گرفت و توانست 
فروش خوبی را داشته باشد قرار است که 

یک فیلم ترسناک تولید کند.

»گرهارد ریشتر« به عنوان یکی از تأثیرگذارترین هنرمندان 
معاصر آلمانی و از گرانترین نقاشان زنده جهان که رکورد 
می شود.  شناخته  است،  شکسته  بارها  را  حراجی ها 
انتزاعی را زمره ارزشمندترین آثار  هنرمندی که سبک 
جهان جای داد و آثارش را بر دیوار موزه ها و مؤسسات 

مطرح جهان می توان تماشا کرد.
»گرهارد ریشتر« در سال۱۹۳۲ در »درسدن« واقع در آلمان 
متولد شد و در همان شهر به تحصیل در رشته هنر 
پرداخت. نام او اکنون در فهرست پرآوازه ترین هنرمندان 

تجسمی جهان دیده می شود.
انتزاعی  نقاش  عنوان  به  را  او  مردم  اغلب  اینکه  با 
می شناسند، اما این هنرمند در حوزه عکاسی و خلق آثار 

هنری مرتبط با شیشه نیز فعالیت دارید.
از مهم ترین هنرمندان معاصر  اگر قرار باشد فهرستی 
آلمان و جهان را تهیه کنیم، بی شک »گردهارد ریشتر« 
را نمی توان از قلم انداخت، چراکه نام »ریشتر« نه یک بار 
بلکه سه بار در فهرست گرانترین هنرمندان معاصر جهان 

به چشم می خورد.
در حال حاضر عنوان گرانترین هنرمند زنده جهان به »جف 

کونز« برای اثر »خرگوش« با ارزش ۹۱.۱میلیون دلار تعلق 
دارد.

رتبه چهارم تا ششم این فهرست اما به آثار »گرهارد 
ریشتر« اختصاص یافته است.

مجموعه  از   »۸۰۹  - انتزاعی۴  »تصویر  نقاشی  تابلو 
تابلوهای نقاشی این هنرمند است که با عنوان »تصویر 

انتزاعی« شناخته می شوند.
»تصویر انتزاعی۴ - ۸۰۹ «

این اثر جزئی از مجموعه تابلوهای »تصویر انتزاعی« است 
که در سال ۱۹۹۴ خلق شده  است. تابلو نقاشی »تصویر 
انتزاعی ۴ - ۸۰۹« در سال۲۰۱۲ به قیمت ۳۴.۲میلیون 
دلار فروخته شد. این اثر در حال حاضر در رتبه ششم 
فهرست گرانترین آثار هنری متعلق به یک هنرمند زنده 

قرار دارد.
»میدان کلیسا، میلان«

رتبه پنجم این فهرست به دیگر تابلو نقاشی این هنرمند 

تحت عنوان »میدان کلیسا، میلان« اختصاص دارد. این 
اثر یک تابلو نقاشی عظیم ۳ در ۳متر است که در سال 
۱۹۶۸ خلق شد و یکی از نمونه های تحسین شده از آثار 
متعلق به هنرمند محسوب می شود که با تکنیک نقاشی 
ـ عکس خلق شده اند. این اثر در سال ۲۰۱۳ در حراجی 

ساتبیز به قیمت ۳۷.۱میلیون دلار فروخته شد.
»تصویر انتزاعی ۵۹۹«

تابلو نقاشی »تصویر انتزاعی ۵۹۹« که در سال۱۹۸۶ خلق 
شده است و یکی دیگر از مجموعه آثار »تصویر انتزاعی« 
این هنرمند محسوب می شود، در رتبه چهارم گران ترین 

آثار متعلق به هنرمندان زنده جهان قرار دارد.
قابل توجه  قیمت  با  سال۲۰۱۵  در  نقاشی  تابلو  این 

۴۴.۵میلیون دلار فروخته شد.
امروزه آثار این هنرمند در موزه ها و گالری های مطرح 
جهان همچون موسسه هنر شیکاگو، موزه هنر مدرن 

نیویورک، گالری تیت لندن نگهداری می شوند.

نقاشی

یکی از گرانترین نقاشان زنده جهان آشنا شوید

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »بیژن الهی« 

- شاعر، مترجم، محقق و نقاش ایرانی - را گرامی می دارد



6
روزنامه

یکشنبه 9 آذر 99 -  شماره  627

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »اسماء زحمتکش«
 - عضو سابق تیم ملی سافتبال - را گرامی می دارد

ورزشی

هر دیاری از سرزمین کهن ایران در رشته های مختلف ورزشی 
حکایت خاص خود را دارد و در تاریخ ورزش دیار چی چست 
نیز والیبال به عنوان ورزش اول این دیار از پیشینه دیرینه ای 

برخوردار است.
حاشیه نشینان آب های نیلگون دریاچه ارومیه با چهره هایی 
چون یداله کارگرپیشه، محمود محب و عزیز پرتوی سه ابر 
مرد والیبال پایتخت ایران در دو دهه ۴۰ و۵۰ با تیم ملی در 
مسابقات بین المللی و آسیایی با عزم و اراده ای استوار حرف 
های زیادی برای گفتن داشتند و به مثلث والیبال سرزمین 

کهن آذربایجان غربی لقب گرفته بودند.
در روزهایی که مادیات حرف اول را در والیبال ایران و جهان 
می زند، نگارنده برای معرفی و گشایش راهی فرا روی آیندگان 
والیبال حاشیه نشینان چی چست، پس از گذشت بیش از ۴۰ 
سال با نگاهی گذرا خاطره چهره های شاخص والیبال ارومیه 
در پهنه تاریخ گذشته )شهر عاشقان والیبال ایران( را در اذهان 

عمومی زنده می کند.
والیبال در ارومیه قدمت دیرینه ای در تاریخ ورزش این استان 
دارد که آوازه اش از این دیار به گوش جهانیان رسیده و از 
دیرباز به قطب اول والیبال ایران شهرت یافته است و به حق از 
پتانسیل بالایی برخوردار می باشد و نوجوانان و جوانان مستعد 
و قهرمانان نامدار و افتخارآفرین زیادی را در رده های مختلف 
به تیم های ملی معرفی نموده است که یداله کارگرپیشه، 
محمود محب، عزیز پرتوی، رحیم قارصی، ابراهیم وطن پرست، 
توحید جمالی، جاوید محسنی نیا، رسول باباصباحی، مجید 

ساداتی، رضا بنیادی و اردشیر کریمیار از آن جمله اند.
ارومیه علاوه بر بازیکنان ملی پوش، ده ها بازیکن در سطح 
تیم ملی را دارا بوده که در تاریخ درخشان خود ثبت کرده است 

که بردن نامشان در این مقال نمی گنجد.
در حال حاضر نیز نماینده های خوش تکنیک علاوه بر سعید 
معروف پاسور پنجه طلایی، میلاد عبادی پور، امیرحسین 
توخته )در لیگ اسلوونی( بردیا سعادت )در لیگ صربستان( 
کمیل اکبری )در لیگ پرتغال( بهزاد کهنمویی )در لیگ ترکیه( 
میثم صالحی، مرتضی شریفی و محمدرضا حضرت پوردر تیم 
شهرداری ارومیه و علیرضا علیزاده در تیم هراز آمل را دارد که 

حاکی از ارومیه در جایگاه پایتخت والیبال ایران است.
به  مربوط  کلی  بحث  که  نبریم  حاشیه  به  را  اصلی  کلام 
محمود محب یکی از نام آور ترین ملی پوش والیبال ارومیه 
ای است که صرف نظر از شایستگی های فنی و تکنیکی از 
لحاظ اخلاقی نمونه بوده و در طول تمام مسابقات خنده بر 

لب داشته است. محمود محب ۶ دی ماه ۱۳۳۰ در محله 
خان باباخان ارومیه متولد شد و والیبال را از مدرسه و از 
کلاس چهارم ابتدایی آغاز کرد و در ۱۶ سالگی به اتفاق عزیز 
پرتوی و مربیگری مرحوم بهمن پورمند قابلیت های خود را 
در مسابقات قهرمانی کشور کرمان با زدن آبشارهای سرعتی به 
نمایش گذاشت و در بازگشت توسط زنده یاد پورمند سرمربی 

تیم منتخب ارومیه به تیم بزرگسالان پیوست.
پوش  ملی  بازیکن  ترین  آرام  و  ترین  حاشیه  بی  محب 
ارومیه ای، مسئول فعلی کمیته پیشکسوتان هیأت والیبال 
آستان آذربایجان غربی در گفت وگوی تلفنی و اینترنتی با 
خبرنگار »دنیای هوادار« اظهار داشت: در همان مسابقات کرمان 
با آقایان مصطفی ذوقی، جمشید قدیری و مهدی صابرپور که 
با تیم تهران به این مسابقات آمده بودند آشنا شدم که بعد 

همبازی یکدیگر در تیم های پایتخت و تیم ملی شدیم.
وی که خاطره خوشی از مسابقات جام کوروش کبیر )پاسارگاد(
دارد افزود: علاوه بر پیروزی های ارزشمندی که در مصاف با 
تیم های قدرتمند استان ها داشتیم، همواره در مسابقات 
کشوری با تیم تهران فینال را برگزار می کردیم، در مسابقات 
جام پاسارگاد هم که از اهمیت ویژه ای برخوردار بود پنج بار 
نایب قهرمان شدیم و دو بار هم مقام سوم را برای زادگاهم 
به ارمغان آوردیم که هیچ وقت خاطره خوش این بازی ها را 

فراموش نمی کنم.
بهترین سرعتی زن خوش پرش که با پروازهای بلند، آبشارهای 
در  و  وامیداشت  تحسین  به  را  همگان  اش  مهارنشدنی 
توپ گیری با ساعد مهارت خاصی داشت و با تیم منتخب 
آذربایجان غربی در سال های دو دهه ۴۰ و ۵۰ افتخارات زیادی 
را برای والیبال دیار چی چست کسب کرده بود تصریح کرد: 
خاطره افتخاراتی که در این دو دهه به ویژه پس از کسب مقام 
قهرمانی سال ۱۳۵۰ در مسابقات جام پاسارگاد را که تا به امروز 

هم تکرار نشده را فراموش نمی کنم.
وی تصریح کرد: از آنجایی که ارومیه جوانان سرشار از انگیزه و 
استعدادهای ناب است بازیکنانی را در سال های اخیر به تیم 
ملی گسیل داشته است که نمونه های بارزش حضور پاسور 
بی همتا و باهوشی به نام سعید معروف پاسور پنجه طلایی 
و میلاد عبادی پور قدرتی زن قهار است که نه تنها در تیم ملی 
که در باشگاه های مشهور ایتالیا، روسیه ولهستان مایه افتخار 

و سرافرازی والیبال کشورمان شده اند.
وی اضافه کرد: بدون اغراق در آن سال ها کمتر تیمی تاب 

مقاومت و برابری با تیم آذربایجان غربی را داشت.
محمود محب با اشاره به سابقه ۲ سال بازی در تیم ذوب 
آهن اصفهان و همبازی با مرحومان حسن رهنما، محمد 
فاتحی، هاشم صفائیان پور، و همچنین ماشااله فرخ منش 
افزود: در آن سال ها والیبال حرفه ای نبود و بازیکنان پولی 
دریافت نمی کردند اما من اولین بازیکنی بودم که با حقوق 
بالایی به استخدام ذوب آهن درآمدم و در مسابقات جام 
آهن  ذوب  تیم  کشور  های  باشگاه  قهرمانی  و  پاسارگاد 

اصفهان را همراهی کردم.

یداله  با  افزود:  تهران  آسیایی  مسابقات  به  اشاره  با  وی 
کارگرپیشه و عزیز پرتوی سه بازیکن ارومیه ای اردوی ۶ ماهه 
تیم ملی بودیم  که به انتخاب آقای کوردا مربی ژاپنی، نشان 
دادیم بی جهت نیست ارومیه لقب پایتخت والیبال ایران را به 

خود اختصاص داده است.
محب با خاطرنشان کردن میزبانی مسابقات آسیایی 1353 در 
ایران گفت: تیم ژاپن در آن سال یکی از قدرتمند ترین تیم  
های جهان بود که با بازی های سرعتی در المپیک 1974 
مونیخ جام قهرمانی را تصاحب کرد و به قید قرعه در اولین 
بازی روز افتتاحیه مسابقات آسیایی خورد به تیم ملی ایران 
و پیروز میدان شد. ضمن اینکه تیم کره و دیگر تیم های 
آسیایی نیز در اوج آمادگی به سر می بردند، با این حال موفق 

شدیم جزو چهار تیم برتر آسیا شویم .
محب بعد از مسابقات آسیایی به عنوان کاپیتان تیم ملی 
انتخاب شد و به همراه منوچهر آخشین، اسماعیل  »ب« 
حبیبی، جلال  شاه حسینی، رضا چیتگر، مهدی رزاقی، نادر 
پاکرو، غلام قبادی و بهمن نایب اصلی به سرپرستی کاظم نفر 
و مربیگری شادروان مصطفی جابری راهی افغانستان شد و 
در مسابقات جام رئیس جمهور که در کابل برگزار شد با غلبه 

بر حریفان عنوان قهرمانی را کسب کرد.
کاپیتان با اخلاق تیم ملی »ب« )همراه با تیم بزرگسالان( 
در مسابقات ایران در مسابقات قاره آفریقا با انجام چند بازی 
درخشان در برابر تیم های قاهره و مصر و در دیدار با تیم ملی 
کویت هم به برتری دست پیدا کرد و با جام قهرمانی به وطن 
بازگشت و تا ماه های پایانی سال ۱۳۵۷ نیز عضو تیم ملی 
بود. با پیروزی انقلاب اسلامی و تعطیلی مسابقات محب هم 

از تیم ملی خداحافظی کرد و به زادگاهش بازگشت.
بازیکن ارزنده و شاخص تیم ملی، دانشجوی رشته اقتصاد 
اجتماعی )حقوق کار( دانشگاه بابلسر که با امیر حیدری، 
جمشید قدیری، احمد پورکاشیان، حمید شلتوکچی و ارژنگ 
مسافر هم دانشگاهی بود با تیمی که اکثر بازیکنانش عضو 
تیم ملی بودند در مسابقات دانشگاه های سراسری کشور به 
مقام قهرمانی دست پیدا کرد و در همان دوران تحصیلات 
دانشگاهی با »مهناز اسداللهی« که از چهره های شاخص تیم 
های والیبال گنبد، مازندران، دانشگاه بابلسر و تیم ملی جوانان 
دختری باعصمت، باعفت و از خانواده ای متدین بود آشنا 
شد و با وی ازدواج کرد. حاصل ازدواج فرخنده  این زوج 
خوشبخت والیبالی دو دختر به نام های الناز و ساناز که هر 
دو فارغ التحصیل در رشته دندانپزشکی و ساکن تورنتو کانادا 
هستند. که بعد صاحب نوه ای به نام کیوان شد )کیوان 

فرزند الناز است(.
محب که به بازیکنی بامتانت، باوقار و خنده رو شهره بود به 
دعوت ناصر پیشوا به تیم همای تهران پیوست و دو سال با 
تیم قدرتمند هما در مسابقات قهرمانی باشگاه های پایتخت با 
وجود پیروزی در برابر تیم های پرستاره و ملی پوش دخانیات 

و تاج سابق سوم شد.
کاپیتان اسبق تیم ملی ب و جوانان  ایران پس از سال ها 

دوری از والیبال از سال ۱۳۸۷ به دعوت آقای کریمی رئیس 
و بهمن رضایی دبیر هیأت والیبال استان آذربایجان غربی 
مسئولیت کمیته پیشکسوتان را پذیرفت و در اولین قدم 
۱۳۰ پیشکسوت والیبال استان را به گردهمایی خاطره انگیز و 

ضیافت شام دعوت کرد .
در مسابقات جام AVC که در مردادماه ۱۳۸۹ در ارومیه بود با 
کمک رئیس و دبیر هیات از ۵۰ پیشکسوت والیبال ایران و 
در مسابقات لیگ ملت های جهان با حمایت آقای شهریاری 
استاندار و آقای حضرت پور شهردار ارومیه از کاپیتان ها و 
پاسورهای پیشکسوت تیم ملی دعوت به عمل آورد که باید 

اذعان کنیم بی سابقه و برای اولین بار در ایران رخ داد.
به خدمات  زیادی  محمود محب که تعلق خاطر و علاقه 
اجتماعی، فرهنگی و ورزشی دارد با الگوبرداری از کشورهای 
اروپایی وکانادا به فکر احداث انستیتو و موسسه اختصاص 
والیبال افتاد که مفید برای رشد و توسعه روز افزون  والیبال 

ارومیه و به کارگیری مربیان این رشته پرطرفدار بود.
 وی در سفر آقای محمود احمدی نژاد رئیس جمهور وقت 
به ارومیه نامه پیشنهادی احداث انستیتوی والیبال را به 
رئیس جمهور ارائه نمود که مورد موافقت قرار گرفت و دستور 
واگذاری ۳۰ هزار متر مربع زمین برای اجرای این پروژه در ذیل 
نامه پیشنهادی داده شد، اما متاسفانه در همان سال نامه در 
اداره کل ورزش و جوانان غیب شد تا این پروژه ارزشمند به 

حالت تعلیق درآید!
محب که مصر است گامی برای ایجاد شرایط مناسبی برای 
آینده والیبال ارومیه بردارد با پافشاری پیشنهاد احداث سالن 
۲۰ هزار نفری را تقدیم آقای شهریاری استاندار فعلی آذربایجان 
غربی نمود که مورد موافقت قرار گرفت  و کلنگ احداث سالن 
۲۰ هزار نفری ارومیه توسط شخص استاندار به زمین زده شد 
تا پس از تامین اعتبار لازم اجرای این پروژه عظیم که در دنیا 

بی نظیر خواهد بود آغاز شود.

خاطره  بازی

ابرمردان دیار چی چست، پایتخت والیبال ایران؛

از حاشیه آب های نیلگون دریاچه ارومیه تا تیم ملی و اروپا! 

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

  از سمت راست: امیر حیدری، محمود محب، محمود چایچی، مصطفی ذوقی، هوشنگ ملک لو، یداله کارگرپیشه
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ورزشی

محمدرضا ولی زاده

  خبرنگار

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »رضا احدی«
 - پیشکسوت فوتبال - را گرامی می دارد

برتری دینامو و بوزائو با درخشش لژیونرهای هندبال ایران
تیم دیناموبخارست و بوزائو در هفته یازدهم لیگ رومانی به برتری رسیدند.
در جریان رقابت های لیگ هندبال رومانی تیم دینامو بخارست با داشتن 

سعید حیدری راد و سید علیرضا موسوی، دو لژیونر ایرانی مقابل تیم 
سود با حساب۲۲ بر ۱۹ به برتری رسید. تیم دینامو درحال حاضر با 

۳۳امتیاز در رده نخست لیگ رومانی ایستاده است.

جهانچی: تلاش مان کسب همه امتیازات است
سرمربی فوتبال زنان ملوان گفت:بازیکنان ملوان برای صعود به مرحله دوم 

مسابقات لیگ برتر به سه امتیاز همه مسابقات فکر و برای آن ها تلاش 
می کنند. هفته اول لیگ برترفوتبال زنان ۷آذر با برگزاری ۴دیدار ازگروه 

اول و دوم به پایان رسید.ملوان بندرانزلی که میهمان سارگل بوشهر بود 
با حساب دو بر یک اولین پیروزی فصل خود را کسب کرد.

یکه تازی نارسینا با هریس آمریکایی
در ادامه رقابت های هفته سوم لیگ برتر بسکتبال زنان در گروه اول 

روزجمه- ۶تیم به مصاف هم رفتند. مهمترین دیدار بین نارسینا و 
مهرام برگزارشد که نارسینا ۸۲ بر ۷۲ به پیروزی رسید. شوماری 

هریس بازیکن آمریکایی نارسینا ۳۲امتیاز کسب کرد و ۱۱ریباند 
داشت. با این حساب نارسینا تنها تیم بدون باخت گروه اول است.

تندروان: از نظر ذهنی مقابل سایپا آماده نبودیم
سرمربی تیم فولاد سیرجان گفت: تیم سایپا حریفی با مهره های 

تأثیرگذار و باتجربه بود که از همین موضوع استفاده کرده و بازی را 
از ما گرفت. وی تصریح کرد: از شکست در این دیدار ناراحتم، اما 

از اینکه باعث می شود تیم خود را از نظر ذهنی برای هفته های 
آینده آماده تر کنیم می تواند خوشایند باشد.

ن بعضی ها داغشو دوست دار

جهان فوتبال 

برگزاری تمرین استقلال در حضور مددی
تمرین استقلال در حالی برگزار شد که احمد مددی 
به عنوان سرپرست باشگاه در محل تمرین 
سرپرست  مددی-  احمد  بود.  شده  حاضر 
باشگاه استقلال به همراه ناصر فریادشیران- 
مدیر آکادمی باشگاه در محل تمرین حاضر 
شدند. مددی پس از پایان تمرین با چند نفر از 

بازیکنان و همچنین اعضای کادر فنی تیم صحبت کرد.

تمرین پرسپولیس باحضور ابراهیم شکوری برگزارشد
در  پرسپولیس  فوتبال  تیم  روزگذشتۀ  تمرین 

ورزشگاه شهید کاظمی از ساعت12 و با حضور 
فنی  کادر  نظر  زیر  باشگاه،  اجرایی  معاون 
برگزار شد. سرخپوشان پیش از آغاز تمرین، 

در جلسه فنی با کادر فنی شرکت کردند و نکات 
لازم را با تصاویر ویدیویی بازبینی کردند.پرسپولیس 

باید روزدوشنبه به مصاف شهرخودرو برود.

با قضاوت فغانی؛ گوانگژو مقابل ویسل کوبه پیروز شد
لیگ قهرمانان آسیا با برتری گوانگژو چین 
یافت.  ادامه  ژاپن  ویسل کوبه  مقابل 
فغانی«  »علیرضا  را  دیدار  این  قضاوت 
و  منصوری«  »محمدرضا  کمک های  با 

»محمدرضا ابوالفضلی« برعهده داشت.

ریکانی: تمام ایران از مشکلات صنعت نفت خبر دارند
مورد  در  آبادان  نفت  صنعت  تیم  کاپیتان 

شهرخودرو  مقابل  تیمش  فنی  عملکرد 
گفت: تمام ایران از مشکلات صنعت نفت 
برای  که  بودیم  تیمی  آخرین  مطلعند. 
لیگ برتر استارت زدیم و البته این موضوع 

هرسال برای صنعت نفت تکرار می شود.

چند روزی است که خبر پیوستن »والارضا فرزین«، نوه ی 
علی آقا پروین، اسطوره فوتبال کشورمان به تیم نوجوانان 
پرسپولیس، حرف و حدیث های زیادی را در فضای مجازی 
به وجود آورده است، اما ماجرا از آنجایی شروع شد که علی 
اینستاگرام، خبر پیوستن  در  آقا در صفحه شخصی اش 
والارضا به تیم نوجوانان پرسپولیس را با عکسی از نوه اش 
منتشر کرد و بابت این اتفاق فرخنده، تبریک و شادباشی به 

نوه دل بندش گفته بود.
بدون شک، نه نوه ی علی پروین بودن، جرم است و نه 
پیوستن به تیم نوجوانان پرسپولیس گناه کبیره، همه ی ما 
هم می دانیم که نوه ی علی آقا پروین بودن، افتخاری است 
که نصیب هرکسی نمی شود، همان طور که عضویت در 
تیم پرسپولیس هم کم افتخاری نیست، اما نحوه پیوستن 
والارضا فرزین و شرایط عجیب و غریب آمادگی جسمانی او، 

سبب شد تا حواشی زیادی پیرامون این موضوع رخ دهد.
در  پایه  فوتبال  روز  و  حال  که  مستحضریم  ما  همه ی 
کشورمان، خراب تر از آن چیزی است که فکر می کنیم، 
از تیم های ملی مان گرفته تا لیگ های پایه و تیم های 
باشگاهی مان، همه و همه، در شرایط نامطلوبی به سر می 

برند.

متاسفانه مبحث »شایسته سالاری« در فوتبال پایه مان هم 
به مانند جای جای این رشته ورزشی، ناپدید شده است، 
فوتبال پایه ای که در آن، کرور کرور استعداد های درخشان 
در سراسر کشور می سوزد، فوتبالی که حالا فقط با پول و 
رانت و رابطه می چرخد و در نهایت، این وضعیت ادامه دار 

بودش برابر با نابودی فوتبال کشورمان است.
اما حالا سوالاتی پیش می آید، آیا والارضا فرزین در تستی 
از رده نوجوانان باشگاه پرسپولیس شرکت کرده است؟ یا 
اینکه جناب فرزین با چه معیار و مشخصه ای فوتبالی ای، 
به عضویت تیم نوجوانان پرسپولیس درآمده است؟ فردی 
که ده ها کیلوگرم اضافه وزن دارد و استایل بدنی اش بیشتر 
به یک ورزشکار رشته وزنه برداری شباهت دارد تا یک بازیکن 

فوتبال، اصلا با چه رزومه ای به عضویت پرسپولیس آمده 
است؟ 

از علی آقا پروین با آن همه افتخار و اقتدار بعید است که 
یک اشتباه را چندبار تکرار کند، هنوز کسی داستان »محمد 
را فراموش نکرده  )دامادش(  یا »آرش فرزین«  پروین« و 
است که قصه والارضا فرزین هم رو شده است، اینکه دلیل 
این کار چه بوده و چطور نوه ی عزیز سلطان فوتبال ایران 
به یکباره پرسپولیسی شده است، خود علی آقا بهتر است 
پاسخگو باشد، اما به عقیده نگارنده، فوتبال »ژن خوب« نمی 
شناسد، استعداد می خواهد پشتکار و تلاش، فقط کافی 
است سری به شهرستان ها بزنید تا معنای استعداد را به 

خوبی متوجه شوید...

حرف آخر

از سری داستان های ژن خوب؛ 

این قسمت: سلطان علی پروین!

سیدکیان حسینی متولد ۹/۹ /۸۵ در ساعت ۹ صبح چشم به این جهان گشود و 
اکنون در رندترین تاریخ قرن 14 سالگی اش را جشن می گیرد. او در سن ۵ سالگی 
همراه با پدرش در عرصه ورزش و در رشته تکواندو حضور پیدا کرد و اکنون دارای 
دان ۲ تکواندو و قهرمان چندین دوره پیاپی در فردیس و استان البرز بوده است. 
کیان از سن ۸ سالگی در لیگ تکواندوی استان البرز حضور داشته به مربیگری 
پدرش اکنون ۶ سال است که در لیگ تکواندو بازی کرده و بالای ۳۰ مدال و حکم 
قهرمانی دارد. نام او را به خاطر بسپارید. ما که امیدوارم سال ۱۴۰۹ - ده سال 

دیگر - جزو افتخارآفرین های ورزش این مرز و بوم باشد...

در رندترین تاریخ قرن در تقویم خورشیدی: 99/9/9
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  شهید »محسن فخری زاده« 
  در یک نگاه

متولد 1336 - 63 ساله - و رئیس فقید »سازمان پژوهش و نوآوری وزارت دفاع«

استاد فیزیک هسته ای دانشگاه »امام حسین« )ع(

جزو پنج ایرانی لیست 500 نفره قدرتمندترین افراد جهان از نگاه نشریه »فارن پالیسی«

دانشمند ارشد »وزارت دفاع« و لجستیک »نیروهای مسلح«

عنوان دار لقب »پدر برنامه هسته ای ایران« از سوی رسانه های بین المللی

رژیم صهیونیستی از سال ها پیش نقشه ترور او
 را در سر داشت که یک بار هم در سال های گذشته با شکست مواجه شده بود

روزنامه »گاردین« در سال 2010 گزارش داد که 
»فخری زاده مسئول اصلی برنامه هسته ای ایران است«

 بنا بر ادعای وزیر دفاع، شهید فخری زاده با وزارت بهداشت 
جهت ساخت »کیت تشخیص« و »واکسن کرونا« همکاری داشته است

»بنیامین نتانیاهو« در یک برنامه زنده تلویزیونی از اهمیت 
و نقش مهم او در برنامه هسته ای ایران نام برده بود

در پی در قطعنامه 1747 شورای امنیت که به سال 2007 
تصویب شد، نام وی در لیست تحریم قرار گرفت


